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 نامه رهبر انقلاب به جوانان غربي تبيين مي شود

 دبيركل مجمع جهاني بيداري 
اس�امي گفت: با حض�ور 400 
پزش�ك مس�لمان از سراس�ر 
جه�ان ب�ه بح�ث و تبادل نظر 
درب�اره نامه مه�م رهبر معظم 
انق�اب ب�ه جوان�ان اروپ�ا و 
امريكاي ش�مالي و تبيين اين 
نام�ه پرداخت�ه خواهد ش�د. 

به گزارش فارس، علي اكبر ولايتي دبيركل مجمع جهاني بيداري اسلامي 
با اشاره به نشست پزشكان مس��لمان جهان و نقش آن در تبيين بيداري 
اسلامي اظهار داشت: از سال 1390 با تشكيل مجمع جهاني بيداري اسلامي 
و در ادامه تشكيل شوراي عالي مجمع و دبيرخانه فعاليت هاي مختلف را 
آغاز و اجلاس هايي برگزار كرديم.  ولايتي تصريح كرد: در همين زمينه ما 
در جهت تحقق اهداف ترسيم ش��ده در صفوف و سنين مختلف از جمله 
علما، جوانان، زنان، شعرا و اساتيد دانش��گاه، اجلاس هاي منطقه اي و... را 
برگزار كرده ايم و در ادامه همين مسير در ارتباط با پزشكان مسلمان جهان 
كه از سوي مجمع جهاني اهل بيت دعوت شده بودند تلاش كرديم با فعال 
كردن دبيرخانه مجمع جهاني بيداري اسلامي و حضور اينجانب در قبل از 
برگزاري و برنامه ريزي و در ادامه در زمان برگزاري مباحث مختلف در رابطه 
با بيداري اسلامي را براي اعضا تبيين و ارائه كنيم كه خوشبختانه با توجه به 
اظهارنظر شركت كنندگان به نظر مي رسد توفيقات مناسبي به دست آمده 
باشد.  وي در ادامه تصريح كرد: مجمع جهاني اهل بيت ضمن دعوت از اين 
گروه زمينه هاي لازم را فراهم آورد و در ادامه با مش��اركت مجمع جهاني 
بيداري، دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبري اين اجلاس برگزار و ادامه 
آن با  همكاري دانشگاه هاي علوم پزشكي مشهد، تهران و شيراز، استانداري، 
شوراي اسلامي و شهرداري مشهد در حال برگزاري است.  ولايتي برگزاري 
چنين اجلاس��ي را در نوع خود در تاريخ جمهوري اسلامي ايران بي نظير 
دانست و گفت: اين اولين بار است كه  حدود 400 نفر از پزشكان برجسته 
مسلمان جهان با پرداخت بخش عمده اي از هزينه هاي شركت در اجلاس 
به جمهوري اسلامي ايران س��فر كرده اند، دبيركل مجمع جهاني بيداري 
افزود: در كنار مباحث تخصصي و علمي از جمله مهم ترين مباحث بحث 
و تبادل نظر در خصوص نامه بسيار مهم رهبري به جوانان اروپا و امريكاي 
شمالي و تبيين ابعاد مختلف اين نامه بود كه با حضور اينجانب و كارشناسان 
برجسته در تالار كتابخانه آستان قدس رضوي برگزار شد.  وي در پاسخ به 
س��ؤالي در خصوص برنامه هاي مجمع جهاني بيداري اسلامي هم گفت: 
برگزاري نشست هاي تخصصي و اجلاس هاي مختلف براي گروه هاي مرجع 
از كشورهاي مختلف برگزار خواهد شد ضمن آنكه در آينده نزديك در عراق 

شوراي عالي مجمع جهاني بيداري اسلامي نيز تشكيل خواهد شد. 

 احتمال تعيين شرط سني 
براي عضويت در صندوق بيمه روستايي

معاون بيم�ه اي صندوق بيمه اجتماعي كش�اورزان، روس�تاييان 
و عش�اير ش�رايط عضوي�ت در اي�ن صن�دوق را اع�ام ك�رد. 
عباس اورنگ درباره شرايط عضويت در اين صندوق بيمه اي با اعلام اينكه 
فعلًا براي ورود به صندوق س��قف س��ني نداريم، از احتمال تعيين سقف 
سني در آينده خبر داد.  معاون بيمه اي صندوق بيمه اجتماعي كشاورزان، 
روستاييان و عشاير با اشاره به وضعيت بيمه زنان سرپرست خانوار و انتقال آن 
از تأمين اجتماعي به صندوق بيمه اجتماعي كشاورزان نيز گفت: براي بيمه 
زنان سرپرست خانوار هيچ مشكلي نداريم و هر فردي چه سرپرست خانوار 
باشد و چه غير مي تواند نزد صندوق بيمه شود.  وي افزود: تنها مسئله اين 
است كه 5 درصد حق بيمه را چه كسي بپردازد. گاهي اعلام مي شود دولت 
مي پردازد و برخي اعلام مي كنند خودشان بايد بپردازند. اگر قرار باشد خود 
بيمه شده بپردازد ما مشكلي نداريم ولي اگر بنا باشد دولت اين حق را بپردازد 
بايد، تكليف مشخص ش��ود.  اورنگ افزود: البته از سوي ديگر عدالت حكم 
مي كند همه زنان سرپرست اعم از روستايي و شهري از اين امكان برخوردار 

شوند، درحالي كه ما امكان بيمه زنان سرپرست روستايي را داريم. 
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88498440سرويس اجتماعي

هش�تمين دوره ليگ علم�ي بين الملل�ي پايا 
)پيش�گامان ايران اس�امي( در ش�رايطي در 
س�الن همايش هاي دانش�گاه ش�هيد بهشتي 
به كار خود پاي�ان داد ك�ه صحبت هاي رئيس 
سازمان بسيج مس�تضعفين در رابطه با اينكه 
درد اقتص�اد ايران ب�ا عكس هاي ي�ادگاري با 
اروپاييان حل نخواهد ش�د و چش�م بش�ريت 
به نس�ل جدي�د دوخت�ه ش�ده اس�ت، مورد 
توج�ه بس�ياري از مخاطب�ان قرارگرف�ت. 
 به گزارش »جوان«، مراس��م اختتاميه هشتمين 
دوره ليگ علمي بين المللي پايا با حضور س��ردار 
محمدرضا نقدي رئيس سازمان بسيج مستضعفين، 
رضا اماني مديرعامل مؤسس��ه علمي آموزش��ي 
رزمندگان، زرافش��ان معاون آموزش متوس��طه 
وزارت آموزش و پرورش و جمعي از مس��ئولان و 
با تقدير از برترين هاي اي��ن دوره از ليگ كه از 31 
استان ايران و 16 كشور جهان گردهم آمده بودند، 
در س��الن همايش هاي دانشگاه ش��هيد بهشتي 

برگزار شد. 
    حضور اروپاييان با هدف تحريم ها تفاوتي 

ندارد
در اين مراسم رئيس سازمان بسيج مستضعفين با 
بيان اينكه اروپاييان امروز هم با همان هدف تحريم ها 
پا به  تهران گذاشته اند و به منافع خود مي انديشند، 
گفت: عكس هاي يادگاري با رؤس��اي كش��ورهاي 

اروپايي دردي از اقتصاد ما درمان نمي كند. 
س��ردار محمدرض��ا نق��دي با اش��اره ب��ه اينكه 
همه بش��ريت به نس��ل جديد چش��م دوخته تا 
بار مس��ئوليت ها را بر عهده بگي��رد، تأكيد كرد: 
اصلي ترين عام��ل توليد قدرت علم اس��ت، امروز 
به دنبال مذاكرات،  رؤس��اي كش��ورهاي اروپايي 

صف كشيدند كه به تهران بيايند ولي عكس هاي 
يادگاري با رؤساي كش��ورهاي اروپايي دردي از 
اقتصاد ما دوا نمي كند. وي افزود: اگر مي خواهيم 
س��ربلند باش��يم، تنها راه اين اس��ت كه به علم و 
فناوري مجهز شويم، ملت هاي اسلامي در روابط با 
غرب به هيچ جا نمي رسند همانطور كه در يك قرن 
گذشته اين روابط نكبت و بدبختي به همراه داشته 
است و آنها از روابط اس��تفاده كردند تا جيب هاي 

خودشان را پر كرده و جنايت كنند. 
    حمايت آموزشي و پژوهشي از برترين ها

مديرعامل مؤسسه علمي آموزشي رزمندگان در 
رابطه با نتايج هشتمين دوره ليگ علمي بين المللي 
پايا گفت: در مراس��م اختتاميه از برترين ها تقدير 
مي شود و اين افراد تا مرحله ورود به دانشگاه مورد 

حمايت آموزشي و پژوهشي قرار مي گيرند. 
رضا اماني با بيان اينكه در اين دوره مسابقات تمام 
استان هاي كشور و 13 كشور جهان اسلام حضور 
داشتند كه شركت كنندگان داخلي در سه سطح 
مدرسه، شهرس��تان و استان مس��ابقه دادند تا به 
مرحله فينال كه مرحله ملي بود رس��يدند، گفت: 
در اين مسابقات بيش از 60 هزار نفر شركت كردند 

كه 140 تيم به مرحله ملي رسيدند. 
به گفته وي، مس��ابقات ليگ پاي��ا در حوزه هاي 
انفرادي، ام��دادي، تيمي و پژوهش��ي در مقاطع 
اول متوسطه، دوم متوسطه، ششم، هفتم و هشتم 
ابتدايي در رش��ته هاي فيزيك ش��يمي، زيست و 
رياضي برگزار شد.  اماني اظهار داشت: نفرات برتر 
اين مسابقات از تسهيلات آموزشي و پژوهشي طرح 

آيه هاي تمدن بهره مند مي شوند و در قالب آزمون 
مبنا كه در س��ال شش��م ابتدايي برگزار مي شود 
مي توانند به ط��ور رايگان از س��ال هفتم تا پيش 
دانش��گاهي از خدمات آموزش��ي، مش��اوره اي و 
استفاده از كتاب هاي آموزش��ي تا مرحله ورود به 
دانشگاه اس��تفاده كنند.  وي گفت: اين مسابقات 
با همكاري سازمان بس��يج دانش آموزي، مؤسسه 
خدمات علم��ي رزمندگان اس��لام، خانه رياضي 
تهران، مؤسس��ه نور مبين و س��ازمان فرهنگ و 

ارتباطات اسلامي برگزار شد. 
    پايا، پله اي براي ارتقاي علمي

در حاشيه اين مراسم، سيد علي يزديخواه، معاون 
علمي موسسه علمي آموزشي رزمندگان اسلام با 
بيان اينكه رويكرد بسيج دانش آموزي در سنوات 
اخير در راس��تاي پيگيري مطالبات رهبري بوده 
اس��ت، گفت: ما در خصوص توليد علم و جنبش 
نرم افزاري و مرجعيت علم��ي، بيانات مقام معظم 
رهبري را به عنوان يكي از مهم ترين مأموريت هاي 

ارزشي كشور در دستور كار قرار داديم. 
وي ادامه داد: مثلًا وقتي مس��ابقه اي تحت عنوان 
ليگ پايا برگزار مي شود، ميليون ها دانش آموز به 
اين فكر مي افتند كه در آن ش��ركت كنند و از اين 
تعداد در مرحله منطقه اي و استاني گروهي انتخاب 
مي شوند كه مي تواند اس��تعدادهاي درخشان را 
نمايان كند. هرچند همين شركت در ليگ و تلاش 
براي قرارگرفتن در جمع برترين ها نيز به نوبه خود، 
س��طح علمي و معدل دانش آموزان را بالا مي برد.  
به گزارش »جوان« در پايان هشتمين دوره ليگ 
علمي بين المللي پايا )پيشگامان ايران اسلامي( از 
برترين هاي اين دوره از ليگ كه از 31 استان كشور 

و 16 كشور جهان حضور داشتند، تقدير شد. 

اختتاميه هشتمين دوره ليگ علمي بين المللي پيشگامان ايران اسامي برگزار شد

برترين هاي »پايا« حمايت آموزشي و پژوهشي مي شوند
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با وجود بحران تحديد نسل 

اخراج 47 هزار زن به جرم مادر شدن !

در حالي كه پيري هرم سني و كاهش آهنگ رشد 
جمعيت يك�ي از جدي ترين چالش ه�اي امروز 
جامعه ماس�ت، دولت همچنان از اجراي حداقل 
قواني�ن حمايتي س�ر ب�از مي زند و هن�وز براي 
اجراي افزايش مرخصي زايمان از شش ماه به 9 
ماه ريالي پرداخت نكرده است. اين در حالي است 
كه به دليل نبود نظارت و ضمانت اجرايي قوانين، 
به گواهي مع�اون فني و درآمد س�ازمان تأمين 
اجتماعي 47 هزار زن به جرم بارداري و استفاده 
از همان مرخصي ش�ش ماهه زايمان هم اخراج 
ش�ده اند؛  موضوعي كه به روشني دليل رسيدن 
نرخ ب�اروري ب�ه 1/8 و ع�دم تماي�ل خانواده ها 
به داش�تن فرزندان بيش�تر را آش�كار مي كند. 
اگر به سياس��ت گذاري كش��ورهايي ك��ه افزايش 
جمعيت را در دس��تور كاري خود قرار داده اند نگاه 

كوتاهي بيندازيد، با انواع و اقس��ام قوانين حمايتي 
مواجه مي شويد. در كشور ما به گواهي آمار، فاصله 
ميان ازدواج و فرزن��د آوري  آنقدر زياد ش��ده كه با 
عنايت به بالا رفتن سن ازدواج خيلي وقت ها ديگر 
فرصتي ب��راي بارداري هاي بعدي باق��ي نمي ماند. 
يكي از اصلي ترين دلايل اي��ن موضوع نياز خانواده 
به اشتغال زن است و بسياري از بانوان به خاطر نياز 
اقتصادي و از ترس اخراج ش��دن باردار نمي شوند 
زيرا بنا به تأكي��د محمد حس��ن زدا، معاون فني و 
درآمد س��ازمان تأمين اجتماعي مطالعات نش��ان 
مي دهد در يك بازه زماني 18 ماهه 47 هزار زن به 
جرم بارداري و اس��تفاده از مرخصي زايمان اخراج 
شده اند. اين در حالي اس��ت كه وقتي قانوني وضع 
مي شود بايد ضمانت اجرايي داشته باشد و سازمان 
تأمي��ن اجتماعي به عن��وان متولي اج��راي قانون 

مرخصي زايمان سازو كارهاي نظارتي لازم را دارد تا 
مانع از اخراج زنان به جرم مادر شدن شود اما انگار 
اين سازمان هم كه با پول بيمه شدگان مي چرخد، 

 كارفرما را به كارگر ترجيح مي دهد. 
    مرخصي زايمان از حاشيه ها فارغ نشد

با تغيير رويكرد از كاهش ب��ه افزايش و با عنايت به 
ضرورت هاي علمي و عقلي اين افزايش جمعيت در 
نخستين گام قوانين تنظيم خانواده مربوط به سال 
72 مورد بازنگ��ري قرار گرفت و بنا ش��د مرخصي 
زايمان نيز از شش ماه به 9 ماه افزايش يابد. با تغيير 
دولت اما نه فقط اجراي اين قانون پيگيري نشد بلكه 
حتي معاون زنان و خانواده رئيس جمهور به صراحت 
مخالفت خود را با اجراي چنين قانوني اعلام كرده و 
آن را به نفع زنان ندانست. با وجود اين اما مجلسي ها 
اصرار داشتند اين مصوبه بايد اجرايي شود. شوراي 

نگهبان هم بر وجوب اجراي قانون افزايش مرخصي 
زايمان از ش��ش ماه به 9 ماه مهر تأييد زد و يكي دو 
ماه پيش ديوان عدالت اداري هم به وحدت رويه در 
اجراي اين قانون رأي داد. با تم��ام اين حرف ها اما 
واقعيت اينجاست كه در حال حاضر نيز بسياري از 
مؤسسات و شركت هاي خصوصي حتي از تعهد خود 
در باره اجراي مرخصي شش ماهه زايمان هم سر باز 
مي زنند و بارداري خانم هاي شاغل در اين بخش ها 
اغلب با پايان اشتغال شان همراه است. اين نكته اي 
است كه موجب شده بس��ياري از زوج هاي جواني 
كه از نظر اقتصادي به اش��تغال هر دو زوج نيازمند، 
فرزندآوري را به تأخير بيندازند و يكي از مهم ترين 
دلايل كاهش نرخ باروري را نيز بايد در همين ماجرا 

جست وجو كنيم. 
    اخراج 47 هزار مادر طي 18 ماه 

زدا ضمن اش��اره ب��ه مكاتبات زيادي كه از س��وي 
تأمي��ن اجتماعي با دولت براي تأمي��ن منابع مالي 
اجراي مرخصي 9 ماهه زايمان صورت گرفته است، 
مي افزايد: براي امس��ال حدود 320 ميليارد تومان 
منابع مالي براي اجراي مرخصي زايمان نياز است. 
اگر دولت امروز اين مبلغ را براي ما واريز كند از فردا 
مي توانيم مرخصي زايمان را 9 ماهه اعلام كنيم اما 
تاكنون حتي يك ريال اعتبار براي افزايش مرخصي 
زايمان به سازمان تخصيص نيافته است.  معاون فني 
و درآمد س��ازمان تأمين اجتماعي نيز با بيان اينكه 
به ش��رط تأمين منابع مالي ح��دود 160 هزار نفر 
مي توانند سالانه از مرخصي زايمان 9 ماهه بهره مند 
شوند، مي افزايد: بر اساس مطالعات، 47 هزار زن از 
145 هزار زني كه در كش��ور در يك بازه زماني 18 
ماهه از مرخصي شش ماهه زايمان استفاده كردند، در 
بازگشت به كار اخراج شدند، چراكه در حال حاضر به 
علت شرايط بازار كار، افراد زيادي با تحصيلات عالي 
حاضر هستند با دستمزد كم مشغول به كار شوند لذا 
اگر مرخصي زايمان به 9 ماه افزايش يابد تعداد زناني 
كه پس از مرخصي اخراج مي شوند، بسيار افزايش 
مي يابد. به گفته وي بر اساس ماده 29 قانون برنامه 
پنجم توسعه، سازمان تأمين اجتماعي اجازه ندارد 
طرحي را بدون آنكه از قبل مناب��ع مالي آن تأمين 
شده باشد، اجرا كند. بر اس��اس اين ماده ابتدا بايد 
منابع مالي در اختيار سازمان تأمين اجتماعي قرار 

بگيرد، سپس اين سازمان طرحي را اجرا كند. 

محمدرضا هاديلو
   گزارش 2

 در»لايحه حمايت از جنگل ها« 
آتش بياران، ريز ديده شدند! 

رئيس سازمان حفاظت از محيط زيست در جريان سفر يك روزه اش به 
استان مازندران، با اعلام خبر اميدوار كننده اي در راستاي تدوين لايحه 
حفاظت از جنگل ها در دولت گفت كه لايحه توقف بهره برداري جنگل ها 
در دولت آماده است و به زودي تقديم مجلس مي شود، چراكه در راستاي 
حفاظت و بهره برداري پايدار از جنگل ها در سال 92 مصوبه اي در دولت 
تحت عنوان تنفس جنگل ها تصويب شد كه بر اساس آن هرگونه قطع و 
بهره برداري از درختان جز درختان آسيب ديده ممنوع اعلام شد. با اين 
اوصاف لايحه حمايت از جنگل ها در دولت در دست بررسي است و پس 

از بررسي و تصويب نهايي به مجلس ارائه مي شود. 
به گفته وي، نظر سازمان جنگل ها و مراتع و جهاد كشاورزي نسبت به 
اين لايحه مثبت بوده و رئيس مجلس شوراي اسلامي نيز موافقت خود 
را با اين لايحه اعلام كرده است كه اميدواريم پس از تدوين نهايي اين 
لايحه در دولت و بررس��ي آن در مجلس، تصويب شده و در اين راستا 
قطعاً بهره برداري تج��اري، قاچاق و برداش��ت غيرقانوني از جنگل ها 

متوقف خواهد شد. 
همچنين همزمان با اين اقدام در راستاي تسهيل واردات نيز اقدامات 
قابل توجهي صورت گرفته اس��ت به طوري كه در راستاي ممانعت از 
توليد بي رويه چوب و به جاي استفاده از برداشت از ذخاير طبيعت به 
سمت استفاده از چوب هاي مصنوعي رفته و براي واردات چوب تلاش 

مي كنيم. 
با اين اوصاف، آنگونه كه از ظواهر امر بر مي آيد محور قانون ياد شده اين 
است كه »هرگونه قطع و بهره برداري از درختان جز درختان آسيب ديده 
ممنوع است. « اين قانون به خودي خود موردي است كه مي تواند بخشي 
از جنگل ها را از برداشت و برداش��ت هاي خارج از عرف و رويه مصون 
بدارد، تا در اين رهگذر مجالي براي تنفس و احياي جنگل ها فراهم آيد. 
اين به خودي خود اقدامي قابل تحسين محسوب مي شود؛ رويه اي كه 
اساس امر كش��اورزي و عناوين مرتبط با آن است كه حتي روي زمين 

كشت هم تحت عنوان »آيش«  اعمال مي شود. 
اما بايد اذعان كرد كه بحران و بلاي جان جنگل هاي ما، تنها به برداشت 
يا برداشت هاي خارج از عرف و اصول از جنگل مربوط نمي شود و اين 
گزينه تنها بخش كوچكي از بحران هايي است كه دامنگير جنگل هاي 
ماس��ت و مهم تر از همه آنكه، برداش��ت هاي مذكور تحت لواي قانون 
صورت مي گيرد و از آنجايي كه برخي از مسئولان و نمايندگان مجلس 
خود به نوعي از اين امر منتفع مي شوند و خود برداشت كننده جنگل ها 
هستند، تصويب لايحه فوق الذكر ممكن است با موانعي همراه شود كه 

اين مقوله محور بحث نيست و از آن مي گذريم. 
اما در مقايسه با برداشت هايي كه كلاه قانون بر سر دارند، آنچه كه بليه 
اصلي و ويرانگر جنگل هاي كشور محسوب مي شود، داغ آتش و مقوله 
نو ظهور آتش سوزي جنگل هاست كه گويا به آن اشاره اي نشده و نص 
صريح قانون نيز مجازاتي درخور را براي آتش بياران معركه پيش بيني 
نكرده است  از طرفي بيم آن مي رود كه با س��رعت حلزوني مناسبات 
اداري كه براي رف��ع خلأ هاي قانوني صورت مي گي��رد، ديگر جنگلي 
نباشد كه قانوني براي صيانت و حفاظت نياز داشته باشد ! چراكه سرعت 
تندروار تخريب و اضمحلال جنگل ها آنقدر زياد اس��ت كه در هر فقره 

چندين هكتار جنگل نابود و خاكستر مي شود. 
با اين اوصاف پيشنهاد مي ش��ود كه قبل از هر چيز، به طور ويژه مفاد 
قانوني در رابطه با آتش س��وزي ها و مس��ببان آن به تصويب برسد كه 
عملاً  بندي باش��د بر دس��ت و پاي زياده خواهان و مانعي بر سر راه كج 

ويژه خواري ها!

  محمدباقر لاريجاني، معاون آموزشي وزير بهداشت، درمان و آموزش 
پزش��كي با بيان اينكه طبق آمارهاي موجود، ميانگي��ن هزينه ماهانه 
مراقبت هاي بهداشتي براي هر فرد ديابتي در ايران حدود يك هزار دلار 
است، درحالي كه بهتر اس��ت به جاي اينكه اين هزينه ها صرف تجهيز 
مراكز دياليز و غيره شوند، به پيشگيري تخصيص يابند، افزود: وضعيت 
كنترل بيماران ديابتي مطلوب نيست و بايد شيوه هاي جديد درمان در 
اين حوزه براي پيشگيري و كنترل آن تحت پوشش بيمه ها قرار گيرند. 

  سيدتقي نوربخش، مديرعامل سازمان 
تأمين اجتماعي از فاصله داشتن بخش 
مس��تمري ها و درمان در سازمان تأمين 
اجتماعي با وضعيت مطلوب و ايده آل خبر 
داد و برقراري ارتباط مستمر و سازنده با 
تش��كل هاي كارگري را مورد تأكيد قرار 
داد و گفت: با تشكيل دبيرخانه شركاي 

اجتماعي س��ازمان تأمين اجتماعي امكان تبادل اطلاعات با تشكل ها 
بيش از گذشته فراهم مي شود. 

   دكتر سيد علي مرعشي، رئيس مركز پزشكي حج و زيارت جمعيت 
هلال احمر با بيان اينكه مش��كلات موجود در منطقه حساسيت هايي 
را براي حج تمتع امس��ال ايجاد مي كند، گفت: كادر درماني اعزامي به 
حج بايد به صورت 24 ساعته آمادگي خدمت رساني به زائران را داشته 

باشد. 
  ليلا فلاحتي، مديركل امور بين الملل معاون��ت امور زنان و خانواده 
نهاد رياست جمهوري از عدم اجرايي شدن قانون اجباري بودن دوران 
تحصيلي تا پايان دوره متوسطه اول خبر داد و گفت: يكي از مهم ترين 
دستاوردهاي ايران در زمينه برابري جنسيتي در زمينه آموزش بوده كه 
در مقاطع مختلف تحصيلي كاملًا قابل اعتناس��ت، به گونه اي كه علاوه 
بر تأمين برابري جنسيتي در مقاطع مدرسه اي در آموزش عالي تعداد 

دختران از پسران بيشتر است. 
  رضا اسدي، عضو هيئت علمي دانش��گاه علوم پزشكي ايران گفت: 
با توجه به آمار رو به افزايش نوزادان ن��ارس، توجه به بينايي كامل اين 
نوزادان بس��يار حائز اهميت اس��ت. آب مرواريد مادرزادي، آب س��ياه 
مادرزادي و تولد زودهنگام جنين از عمده ترين علل شايع نابينايي در 
نوزادان است كه مي توان با انجام بررسي هاي به موقع، از نابينايي هاي 

ناشي از اين بيماري ها جلوگيري كرد. 
  فرشيد فرهان، دبير س��مينار تازه هاي تش��خيص و درمان ملانوم 
گفت: استفاده نكردن از كرم ضد آفتاب و برنزه كردن پوست مي تواند از 
علل ابتلا به ملانوم باشد. س��رطان هاي پوستي يكي از شايع ترين انواع 
سرطان است و در دنيا رتبه 6 را در مجموع سرطان ها به خود اختصاص 

داده است. 
  دكتر اسماعيل مطلق، مديركل دفتر س��لامت جمعيت، خانواده و 
مدارس وزارت بهداشت، در خصوص برنامه ويژه وزارت بهداشت براي 
زوج هاي نابارور گفت: هدف اصلي در قس��مت بهداشت، پيشگيري از 
ناباروري است. برنامه ما در اين زمينه آموزش درباره پيشگيري از عوامل 
مؤثر بر ناباروري مانند عفونت ها،  سن بالاي ازدواج، فاصله فرزند اول تا 
دوم و همچنين عوامل محيطي و زيس��ت محيطي است. اين برنامه در 
تمام دانشگاه هاي علوم پزشكي و مراكز بهداشتي و درماني و در حاشيه 

شهرها توسط كارشناسان سلامت درحال اجرا است. 

زهرا چيذري 
   گزارش يك 
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س�رانجام پ�س از آزم�ون و خطاه�اي مختل�ف در اج�راي 
طرح هاي مقطع�ي براي كاه�ش آلودگي ه�وا و جلوگيري از 
تردد خودرو ه�اي فرس�وده و آلاين�ده، دبير ش�وراي عالي 
هماهنگي ترافيك شهرهاي كشور از تصويب طرح ترافيكي 
محدوده ه�اي كم آلاين�ده «LEZ» ب�ا ح�ذف ي�ك رنگ از 
تقس�يم بندي خودروها به س�ه گروه  قرمز، زرد و س�بز خبر 
داد تا ش�ايد اين طرح كه الگوب�رداري از برخي كش�ور هاي 
اروپايي اس�ت ب�راي كاهش آلودگي ناش�ي از تردد وس�ايل 
نقليه به عن�وان عامل اصلي توليد آلايندگي مرهمي باش�د.

 در اين طرح بنا بر گفته دبير ش��وراي عال��ي هماهنگي ترافيك 
شهرهاي كشور خودرو ها ي گروه قرمز شامل خودروهاي فرسوده 
و فاقد معاينه فني، گروه زرد خودروهايي با استاندارد زير يورو 5 كه 
ش��امل اكثر خودروهاي در حال تردد در كشور است و گروه سبز 
خودروهاي برقي، هيبريدي و خودروهاي يورو5 به بالا هستند به 

اجرا در خواهد آمد.   اينكه ترافيك نه زوج است و نه فرد موضوعي 
است كه با اجرايي ش��دن طرح زوج و فرد مسئولان به ناكارآمدي 
آن پي بردند چراكه اين طرح با عناوين و شيوه هاي مختلف عملًا 
نتوانست س��بب كاهش آلودگي هوا ش��ود و حتي زمينه تشويق 
ش��هروندان را براي تهيه خودرو با پلاك ديگر فراهم كرد، بر اين 
اساس مهدي يدي همداني در خصوص جايگزيني محدوده كاهش 
آلودگي هوا به جاي طرح زوج يا فرد گفت: اين طرح نسبت به طرح 
قبلي كه خودروها در چهار گروه تقس��يم بندي مي ش��دند، بهتر 
است و ش��روع خوبي براي هدف گذاري هاي صحيح و گام مؤثري 
در راستاي كاهش آلودگي هوا خواهد بود. اين در حالي است كه 
تاكنون محدوديت تردد زوج يا فرد بدون در نظر گرفتن وضعيت 

هوا به صورت بي هدف اجرا مي شد. 
   جزئيات اجراي طرح 

دبير شوراي عالي هماهنگي ترافيك شهرهاي كشور درباره جزئيات 

اين طرح افزود: اگر اين دسته بندي انجام شود بر اساس اين تصميم 
براي گروه قرمز خودروهاي فرسوده و خودروهايي كه فاقد معاينه 
فني هستند در تمام روزهاي كاري سال از شش صبح تا ساعت 19 
ورودش��ان به محدوده ممنوع خواهد بود. براي گ��روه زرد كه اكثر 
خودروها را شامل مي ش��وند در روزهايي كه هوا در شرايط ناسالم 
قرار بگيرد، محدوديت تردد زوج و فرد اعمال مي شود و گروه سبز كه 
خودروهاي پاك هستند تابع وضعيت هوا نيستند و در همه شرايط 
مي توانند وارد محدوده ش��وند.   وي هدف از اجراي طرح محدوده 
كاهش آلودگي هوا را جلوگيري از تردد خودروهاي آلاينده در شرايط 
ناسالم هوا خواند و افزود: در شرايطي كه هوا ناسالم است كه تقريباً با 
شرايط اضطرار در گذشته برابر است، وزارت بهداشت بايد اعلام كند 
كه وضعيت هوا ناسالم بوده و اين موضوع در كارگروه استان كه به 
دبيري سازمان حفاظت محيط زيست تشكيل مي شود، مطرح و بعد 

از تأييد از طريق محيط زيست موضوع به مردم اعلام مي شود. 

   اجراي طرح اروپايي براي كاهش آلودگي هواي ايراني 
  مجاز شدن تردد خودرو هاي قرمز، زرد و سبز براي حفظ محيط زيست 

علي خدايي بيجاري 

پرويز فتاح: 
فقرا بزرگترين پشتيبان نظام هستند

با توجه ب�ه اينكه فق�را در خط قرمز 
به س�ر مي برند، حمايت و رس�يدگي 
ب�ه آن�ان لازم و ض�روري اس�ت ب�ه 
ط�وري ك�ه باي�د زكات را به س�مت 
اين قش�ر از جامع�ه هداي�ت كنيم. 
س��يد پرويز فتاح، رئيس كميته امداد با 
عنوان كردن مطلب فوق و با اش��اره به 
عملكرد اين نهاد در حوزه زكات افزود: مسئوليت اصلي كميته امداد، 
رسيدگي به وضعيت فقرا و مساكين است و بر اين اساس بايد معادل 60 
درصد زكات جمع آوري شده براي افراد نيازمند و 40 درصد ديگر صرف 
كارهاي عمراني همچون ساخت جاده ها شود. هرچه منابع مالي كميته 
امداد به سمت امور عمراني هدايت شود، باز هم تقاضاي دريافت پول 
وجود دارد و اين وضعيت خوبي نيست چراكه در نهايت منابعي براي 

هدايت و هزينه كرد فقرا نخواهيم داشت. 
فتاح با بيان اينكه فرهنگ و تروي��ج پرداخت زكات در گرو تلاش هاي 
علماست، گفت: همكاري بين كميته امداد و جهاد كشاورزي در زمينه 
زكات امري مهم بوده و اين امر بدون مشاركت جهاد كشاورزي استان ها 
ممكن نخواهد بود.  رئيس كميته امداد با اش��اره به فاصله اغنيا و فقرا 
افزود: شايسته نيست فقرا فقيرتر و اغنيا غني تر شوند در حالي كه همين 
فقرا، بزرگ ترين پش��تيبان و حاميان نظام هستند اما بسياري از افراد 

برخوردار، صداي اعتراض شان به نظام بلندتر است. 
فتاح تصريح كرد: ظرفيت پرداخت زكات در كش��ور بيش از وضعيت 
موجود بوده و هدف ما اين است كه زكات بيشتر براي فقرا هزينه و به 
اين امر بايد توجه ويژه شود، در حالي كه سال گذشته يكصد ميليارد 

تومان زكات در نظر گرفته شد، اما متأسفانه محقق نشد. 
رئيس كميته امداد يادآور شد: خوشبختانه در سال هاي اخير فرهنگ 
زكات تا حدي در كشور و در مناطق سني نشين رواج پيدا كرده است كه 

اين امر نشان مي دهد اهل سنت به نظام اعتماد دارند. 
وي رسيدگي به فقرا را يك نوع سرمايه گذاري دانست و خواستار توجه 
ويژه به فقرا و نيازمندان ش��د و بيان كرد: مبلغان و روحانيون بايد در 

ترويج فرهنگ پرداخت زكات تلاش مضاعفي داشته باشند. 

بيژن سوراني 
   از شهر


